
P R O T O K Ó Ł 
z obrad XIV Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 30 maja 2008 r. 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy, 
- zaproszeni goście: Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej „SANIKO” Spółka z o.o. w Włocławku - Sławomir Sarnowski, 
- pracownicy obsługujący sesję. 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
 

 
Po sprawach organizacyjnych wprowadzono dodatkowe ustalenia, po których 
porządek obrad przedstawia się następująco: 
 

2. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów w zakresie 
niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych w sołectwach 
Stary Radziejów Kolonia i Stary Radziejów Wieś: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów w zakresie 
niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych w sołectwach 
Opatowice i Stary Radziejów Wieś: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały 

 
4. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów w zakresie 
niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych w sołectwie Stary 
Radziejów Kolonia: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały 

 
5. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów w zakresie 
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niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych w sołectwach 
Broniewek – Płowki i Broniewo: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały 

 
6. Informacje dotyczące świadczenia usług w zakresie utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Radziejów przedstawi Prezes 
Zarządu Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej „SANIKO” Spółka 
z o. o. w Włocławku Pan Sławomir Sarnowski. 

 
7.  Zajęcie stanowiska do złoŜonego wniosku przez ElŜbietę i Lesława 

Kubiak zam. w Radziejowie przy ul. Kruszwickiej 41 w sprawie wykupu 
części gruntu z nieruchomości połoŜonej w Płowcach. 

 
8. Projekt uchwały w sprawie „wyraŜenia zgody na wynajem budynku 

uŜytkowego wraz z uŜytkowaniem części działki Nr 70 połoŜonej 
w Radziejowie, przy ul. Brzeskiej 11 w trybie bezprzetargowym”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
9. Projekt uchwały w sprawie „wynagrodzenia Wójta Gminy Radziejów”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

10. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budŜecie”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

11. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Radziejów do 
realizacji projektu w ramach Priorytetu VII Promocja Integracji 
Społecznej, działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, 
Poddziałania 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
12. Dyskusja. 
13. Składanie wniosków i interpelacji. 
14. Zakończenie obrad sesji. 

 

 
Ad. 1 a, b, c)  W chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych było obecnych 15. 
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
Za przyjęciem porządku obrad wraz z punktami dodatkowymi głosowało 15 
radnych. 
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Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Krzysztof Nowowiejski 
14 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Protokół z obrad XIII Sesji został wyłoŜony do wglądu bez odczytania. 
 
 
Ad. 2 a i b)  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów 
w zakresie niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych 
w sołectwach Stary Radziejów Kolonia i Stary Radziejów Wieś odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zgłosił zastrzeŜenie do podejmowanych uchwał 
dotyczących zmian w planie zagospodarowania przestrzennego, pytając czy 
po ich podjęciu we wskazanych czterech sołectwach oraz na pozostałych 
terenach gminnych nie zamknie się drogi innym inwestorom, którzy chcieliby 
realizować swoje inwestycje. Mówiliśmy wcześniej, Ŝe wystarczające będzie 
uchwalenie Studium. Okazuje się, Ŝe Studium nie wystarczy i naleŜy 
wprowadzić zmiany w planach zagospodarowania przestrzennego Gminy. 
Chciał się równieŜ dowiedzieć, ile wiatraków planuje się postawić 
w sołectwach, których dotyczą uchwały. Poinformował takŜe, Ŝe w jego 
sołectwie są zainteresowane osoby budową wiatraków, ale Ŝadna z firm nie 
zgłosiła takich zamiarów. 
 
Inspektor Janusz Kaczmarek wyjaśnił, Ŝe od kilku miesięcy trwają dyskusje na 
ten temat, ale w chwili obecnej zaczyna się konkretyzować całe zagadnienie. 
Studium jest materiałem wyjściowym, które pozwala sporządzić miejscowe 
plany zagospodarowania przestrzennego. Plany miejscowe nie są robione pod 
konkretne firmy. Na obszarze, którego dotyczą zmiany, mogą elektrownie 
wiatrowe budować inne firmy. Zmiany zostały przygotowane w oparciu 
o materiały, jakie zebrali inwestorzy, wskazując, na którym terenie mogą 
inwestować. Wstępny projekt zakładał, aby Gminę podzielić na dwa duŜe 
plany zagospodarowania, ale wprowadziłoby to pewne ograniczenia np. dla 
innych inwestycji w związku z tym zaproponowano cztery odrębne plany, a 
miedzy tymi terenami będą tereny dostępne na ewentualne inne inwestycje. 
Pozostałe tereny nie będą blokowane, co jest korzystne dla Gminy. Z jednej 
strony jest Broniewo – Broniewek, z drugiej strony Stary Radziejów Wieś, 
Stary Radziejów Kolonia i Opatowice. W miejscach gdzie będą na to 
pozwalały uwarunkowania techniczne, budować będzie moŜna pojedyncze 
siłownie wiatrowe. Inwestorzy planują budowę z jednej strony 20 siłowni, a z 
drugiej około 35 ale o nieco mniejszej mocy, ze względu na róŜne warunki 
techniczne. Nie jest to jeszcze dokładnie sprecyzowane i są to sprawy 
inwestorów. Aby plany mogły obowiązywać procedury uzgodnień mogą trwać 
nawet do roku. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zapytał czy z tego co zrozumiał plany dotyczą 
tylko tych terenów gdzie inwestorzy chcą posadowić elektrownie. 
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Inspektor Janusz Kaczmarek odpowiedział, Ŝe plany dotyczą tylko tych 
terenów. 
 
Radny Władysław Śniadecki zgłosił pytanie, czy uchwalenie prezentowanych 
uchwał nie spowoduje zblokowania pozostałych terenów pod inwestycje. 
 
Inspektor Janusz Kaczmarek poinformował, Ŝe pozostałe tereny nie będą 
blokowane, dlatego jak juŜ wcześniej mówił nie sporządza się zmian w planie 
zagospodarowana dla całej gminy, tylko do wybranych sołectw. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski zwrócił się z pytaniem czy konsultacje 
społeczne będą dotyczyły wyłącznie terenów, gdzie mają być budowane 
wiatraki czy wszystkich terenów, w tym między innymi tych, na których będą 
budowane linie przesyłowe. 
Ponadto poinformował, Ŝe w ostatnich dniach w jego sołectwie jak i Kolonii 
Wąsewo oraz Świątnikach jest budowana bardzo duŜa linia przesyłowa 110 i 
nie wie czy to juŜ pod wiatraki czy teŜ nową elektrownię. Zakład Energetyczny 
przystąpił do rozmów z rolnikami w sprawie budowy jeszcze większej linii 
przesyłowej. Ponadto Pan Radny uwaŜa, Ŝe jeŜeli przez jego niewielkie pole 
przechodzi jedna linia, a ma być budowana jeszcze jedna większa, to jego 
ziemia traci na wartości i stąd jego pytanie o zakres konsultacji społecznych.  
 
Inspektor Janusz Kaczmarek wyjaśnił, Ŝe w konsultacjach moŜe uczestniczyć 
kaŜdy, będzie publiczna dyskusja, przyjedzie urbanista, który sporządzał plan i 
będzie przyjmował wszystkie zapytania oraz w miarę moŜliwości udzielał 
odpowiedzi na miejscu, jeŜeli będzie to niemoŜliwe odpowiedzi zostaną 
zainteresowanym przesłane na piśmie. Uchwalenie uchwał umoŜliwi 
rozpoczęcie konsultacji, dyskusji i uzgodnień, natomiast cały proces będzie 
dość długotrwały. 
 
Sołtys Józef Ignasiak uwaŜa, Ŝe coraz więcej rolników zamiast zajmować się 
rolnictwem to zajmuje się wiatrakami. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Uchwała została przyjęta 
13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 
 
 
Ad. 3 a i b)  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów w 
zakresie niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych w 
sołectwach Opatowice i Stary Radziejów Wieś odczytał Przewodniczący Rady 
Stanisław śbikowski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 13 radnych przy 2 głosach wstrzymujących się. 
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Ad. 4 a i b) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów 
w  zakresie niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych w 
sołectwie Stary Radziejów Kolonia odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 13 radnych przy 2 głosach wstrzymujących się. 
 
 
Ad. 5 a i b)  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Radziejów 
w zakresie niezbędnym do realizacji zespołu elektrowni wiatrowych 
w sołectwach Broniewek – Płowki i Broniewo odczytał Przewodniczący Rady 
Stanisław śbikowski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 
Ad. 6) Informacje dotyczące świadczenia usług w zakresie utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Radziejów przedstawił Prezes Zarządu 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej „SANIKO” Spółka z o. o. 
we Włocławku Pan Sławomir Sarnowski. 
 
Pan Sławomir Sarnowski powitał wszystkich zebranych i podziękował za 
zaproszenie na obrady Sesji. Następnie poinformował, Ŝe zostały 
przygotowane materiały, przekazane państwu wskazujące, jakie technologie 
są stosowane we Włocławku i w związku z tym zaproponował wizytę w 
Zakładzie Utylizacji Śmieci w Machnaczu. Ponadto przedstawił, Ŝe przyjmując 
1 tonę odpadów tylko 40% z tego zostaje składowane jako śmieci pozostałe są 
przetwarzane. Jest to waŜne ze względu na wzrastające opłaty za 
składowanie odpadów komunalnych (opłata marszałkowska). Polska została 
zobligowana Dyrektywą Unijną, aby był jak największy odzysk odpadów. 
Pan Sławomir Sarnowski zapewnił takŜe, Ŝe nie będzie radykalnych zmian cen 
za wywóz odpadów. Poinformował jednocześnie, Ŝe nie ma mowy o samowoli 
cenowej ich zakładu, poniewaŜ Rady poszczególnych gmin ustalają stawki za 
wywóz nieczystości i kaŜdą podwyŜkę musimy konsultować oraz musi być ona 
zatwierdzona. 
Zgodnie z podpisana umową z Zakładem w Radziejowie, firma zacznie 
wchodzić na ten teren z dniem 1 października 2008 roku, przejmując 
pracowników tego zakładu, pojemniki oraz sprzęt. Zmiana ta na początku nie 
powinna być zauwaŜalna. W późniejszym okresie ma być wprowadzana 
selektywna zbiórka oraz będą wymieniane stare zbiorniki na nowe. Z 
dotychczasowych praktyk moŜe powiedzieć, Ŝe ściśle starają się 
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współpracować z sołectwami, oraz wsłuchiwać się w Państwa głosy. 
Następnie poprosił zgromadzonych o pytania. 
 
Radny Jan OdwaŜny zapytał czy ceny zostaną utrzymane na tym samym 
poziomie, czy ceny ulegną zmianie i czy w przyszłości planuje się segregacje 
odpadów. 
 
Pan Sławomir Sarnowski odpowiedział, Ŝe  jeŜeli chodzi o ceny to będą one 
takie same w tym roku, jeŜeli ulegną zmianie to tylko w przypadku wzrostu 
opłaty marszałkowskiej, która ma znacznie wzrosnąć. Poziom cen nie zmieniał 
się u nich przez okres ostatnich czterech lat.  Będzie wprowadzana  
selektywna zbiórka odpadów, pojawi się podobnie jak we Włocławku system 
workowy między innymi na plastiki, w związku z tym opłaty za śmieci mogą 
indywidualnie maleć.  
 
Radny Jan Linowiecki zgłosił uwagę, Ŝe obecnie jesteśmy zaopatrzeni w 
pojemniki i zapytał czy te pojemniki będą mogły być w dalszym ciągu 
uŜytkowane czy teŜ będzie konieczność wymiany na nowe oraz czy pojemniki 
do segregacji będą wydawane za darmo. 
 
Pan Sławomir Sarnowski poinformował, Ŝe pojemniki, które są dzierŜawione 
będą wymieniane, natomiast o te, które są własnością indywidualnych 
uŜytkowników muszą zadbać oni sami, zresztą tak to było do tej pory i nic się 
tu nie zmieni. Pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów będą dostarczane. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zgłosił uwagę, Ŝe pozornie wydaje się, Ŝe cena 
nie wzrośnie, ale wg niego cena wzrośnie z chwilą segregacji tych odpadów, 
poniewaŜ jeŜeli ktoś ma obecnie umowę na dwa pojemniki to przy segregacji 
będzie musiał mieć cztery pojemniki i od kaŜdego trzeba płacić. 
 
Pan Sławomir Sarnowski wyjaśnił, Ŝe ktoś, kto będzie segregował odpady 
będzie płacił mniej, bo połowę kwoty. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał, czy firma odbiera wszystkie odpady 
takie jak telewizory, opony. 
 
Pan Sławomir Sarnowski odpowiedział, Ŝe opony nie są odpadem 
komunalnym, natomiast jeŜeli zajdzie taka potrzeba to równieŜ zostaną one 
odebrane. JeŜeli chodzi o sprzęt AGD to weszła w Ŝycie ustawa, na podstawie 
której musi być zezwolenie na odbiór takiego sprzętu, my takie zezwolenie 
posiadamy. Od 1 października będzie otwarty na terenie Radziejowa punkt 
obsługi klienta, który będzie takie sprawy załatwiał, Ŝeby nie było konieczności  
woŜenia tego typu odpadów do Włocławka. 
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Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska zapytała jak będzie przebiegał odbiór 
odpadów, czy wszystko będzie zabierane jednego dnia, czy teŜ w róŜnych 
terminach, róŜne odpady będą odbierane. 
 
Pan Sławomir Sarnowski wyjaśnił, Ŝe w systemie workowym będzie ustalony 
terminarz odbioru odpadów. 
 
Radny Andrzej Pawlak zgłosił uwagę, Ŝe górny pułap cen będzie określony 
prze Radę Włocławka, natomiast teren gminy jest terenem wiejskim i ma 
mniejsze dochody od mieszkańców Włocławka, oraz wtrącił, Ŝe z tego co 
rozumie firma jest monopolistą. 
 
Pan Sławomir Sarnowski wyjaśnił, Ŝe nie są monopolistami i zostali sami 
wybrani, prawdą jest jednak to, Ŝe są jedną z większych firm na tym terenie. 
Ceny nie będą przenoszone z Włocławka na ten teren. Rada Miasta we 
Włocławku ustala cenę za utylizację odpadów, natomiast wywóz składa się ze 
zbierania, transportu i utylizacji odpadów, w tym dwa pierwsze składniki 
stanowią 50% ceny oraz utylizacja 50%.  Ponadto stwierdził, Ŝe na terenie 
gminy ceny są nawet większe niŜ we Włocławku ze względu na bardzo 
wysokie koszty transportu spowodowane rozproszonym terenem. We 
Włocławku jest większe zagęszczenie. 
 
Radny Mirosław Linowiecki zgłosił uwagę, Ŝe odległość z Radziejowa do 
Machnacza jest dość znaczna w związku z tym koszty przewozu znacznie 
wzrosną. 
 
Pan Sławomir Sarnowski wyjaśnił, Ŝe ten rynek przejmowany jest po cenach 
jakie w tej chwili obowiązują, oraz Ŝe posiadają sprzęt wysokotonarzowy, a w 
razie potrzeby jeŜeli będzie się to opłacało, to zostanie wybudowana baza 
przeładunkowa. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak poinformował, Ŝe był na negocjacjach 
dotyczących przejęcia śmieci we Włocławku i Aleksandrowie. Województwo 
zostało podzielone na strefy i firmy, które zajmują się utylizacja i muszą mieć 
minimum około 80 tys. mieszkańców, od których te śmieci są odbierane, aby 
było to opłacalne. My mieliśmy do wyboru dwie strefy Machnacz i SłuŜewo. W 
SłuŜewie nie chcą przyjmować śmieci z innych terenów. Muszę Państwu 
powiedzieć, Ŝe Burmistrz Brześcia teŜ nie bardzo chciał przyjąć śmieci z 
naszego terenu. W najbliŜszym czasie skorzystamy z zaproszenia Pana 
Prezesa do obejrzenia Zakładu w Machnaczu i to na pewno da nam lepszy 
obraz tej sprawy.  
 
Radny Mirosław Linowiecki wyraził swoją opinię, Ŝe problem śmieci jest 
ogólnie u nas źle rozwiązany. 
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Opinię Radnego Linowieckiego podzielił równieŜ Radny Jan OdwaŜny i Wójt 
Gminy. 
 
Sołtys Józef Ignasiak uwaŜa, Ŝe ustawy śmieciowej nie moŜemy zmienić i tym 
samym niewiele moŜemy w tej sprawie zrobić. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław śbikowski podziękował Panu 
Prezesowi za wyjaśnienia i zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie. 
 
Ad. 7) Przewodniczący Rady Stanisław śbikowski poinformował 
o konieczności zajęcia stanowiska przez Radę do wniosku złoŜonego przez 
ElŜbietę i Lesława Kubiak zamieszkałych w Radziejowie przy ul. Kruszwickiej 
41 w sprawie wykupu części gruntu z nieruchomości połoŜonej w Płowcach. 
 
Inspektor Leszek Rosół – poinformował, Ŝe Państwo ElŜbieta i Lesław Kubiak 
zam. w Radziejowie zwrócili się do Wójta Gminy z wnioskiem w sprawie 
sprzedaŜy gruntów z działki połoŜonej w Płowcach. Działka ta znajduję się tuŜ 
przy pomniku i przylega do posesji Państwa Kubiaków. SprzedaŜ tej działki 
umoŜliwi lepszą moŜliwość zagospodarowania terenu. Działka stanowi drogę 
dojazdową do nieruchomości, ale drogi tej faktycznie nie ma. Państwo 
Kubiakowie zobowiązali się do pokrycia wszystkich kosztów związanych 
z przygotowaniem działki do sprzedaŜy. Działka będzie mała około 6 arów 
z tego około 3 arów moŜe zostać przeznaczone do sprzedaŜy. 
 
Radny Mirosław Linowiecki zapytał czy po sprzedaŜy działki zostaną grunty 
pod drogą. 
 
Inspektor Leszek Rosół wyjaśnił, Ŝe droga zostanie i będzie na nowo 
wytyczona.  
 
Przystąpiono do głosowania nad złoŜonym wnioskiem. Za pozytywnym 
rozpatrzeniem wniosku głosowało 15 radnych.  
 
 
Ad. 8 a i b)  Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wynajem budynku 
uŜytkowego wraz z uŜytkowaniem części działki Nr 70 połoŜonej 
w Radziejowie, przy ul. Brzeskiej 11 w trybie bezprzetargowym odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Inspektor Leszek Rosół poinformował zebranych, Ŝe w związku z kończącą się 
umową na wynajem wskazanego wyŜej budynku, obecny wynajmujący złoŜył 
wniosek o przedłuŜenie umowy najmu. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 a i b) Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy 
Radziejów odczytał Przewodniczący Rady Stanisław śbikowski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad. 10 a i b)  Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak podziękował Radnym za przyznaną podwyŜkę 
oraz poinformował, Ŝe wystąpiliśmy o środki unijne na drogę w Czołowie. 
Wszystkie dokumenty zostały przygotowane i przekazane. JeŜeli nie 
otrzymamy tych funduszy to droga ta zostanie zrobiona w przyszłym roku 
z własnych środków. Przygotowujemy drugi projekt w sprawie środków na 
przebudowę hydroforni, ale środki te moŜemy uzyskać w drodze konkursu 
w związku z tym, Ŝe Powiat nie przyjął tych projektów jako priorytetowych. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski poinformował, Ŝe słyszał, Ŝe powiaty mogą 
składać korekty do wcześniej złoŜonych projektów. 
 
Skarbnik Gminy Irena Szynkowska wyjaśniła, Ŝe w załączniku Nr 4 w drogach 
naleŜy dopisać przebudowę drogi Kolonia Czołowo – Kontrewers na ten rok 
15.810 zł w załączniku Nr 5 teŜ dopisujemy tą drogę z kwotą 351.800 zł w 
2009 roku z zapisem Ŝe środki te będą z kredytu. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 11 a i b)  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Radziejów do 
realizacji projektu w ramach Priorytetu VII Promocja Integracji Społecznej, 
działania 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałania 7.1.1 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki odczytał Przewodniczący 
Rady Stanisław śbikowski. 
 
Kierownik GOPS ElŜbieta Radzimska poinformowała, Ŝe pierwszy raz 
przystępujemy do realizacji takiego projektu. Projekt będzie realizowany od 
maja do grudnia 2008 roku. Projekt jest na ogólną kwotę 74.659.98 zł, z tego 
wkład Gminy musi być w wysokości 10.5% tj. 7.839,30. Ten wkład własny 
będzie w formie zasiłków celowych i okresowych dla osób korzystających z 
tego projektu. Projekt ten ma na celu uaktywnić naszych podopiecznych, 
którzy długotrwale korzystają ze środków opieki społecznej i są zarejestrowani 
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w Urzędzie Pracy jako osoby bezrobotne. Aktywizacja będzie polegała na 
sfinansowaniu szkoleń, które podnoszą ich atrakcyjność na ryku pracy, 
ponadto będą mogli korzystać z doradztwa zawodowego oraz z pomocy 
psychologicznej. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 12 i 13. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Pani Teresy 
Chęś w sprawie uchwały dotyczącej wynagrodzenia za inkaso dla sołtysów. 
 
Inspektor Teresa Chęś wyjaśniła, Ŝe uchwała została przekazana do Wydziału 
Prawnego do zaopiniowana oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Zgodnie z informacją telefoniczną, jaką uzyskała w Biurze Prawnym Urzędu 
Wojewódzkiego we Włocławku, uchwałę przesłano do publikacji. Procedury 
dotyczące uchwał podlegających publikacji trwają zawsze około dwóch 
miesięcy za wyjątkiem uchwał podatkowych. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski złoŜył wniosek formalny, aby komisje oraz Rada 
Gminy ponownie zajęły się sprawą przyznania ryczałtów dla sołtysów.  
 
Sołtys Józef Ignasiak prosił o załatwienie sprawy oświetlenia w miejscowości 
Szybka. Do uzupełnienia są tylko dwie Ŝarówki i mimo licznych zgłoszeń do 
Zakładu Energetycznego od dłuŜszego czasu sprawa nie jest załatwiona. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak - dochodzi do tego, Ŝe do wymiany Ŝarówek 
będę musiał wynająć kogoś z poza Zakładu Energetycznego. Energetyce 
musimy płacić duŜe pieniądze za wykonywane prace, a mimo to są 
opóźnienia, dopiero dziś podpisałem warunki na inwestycje, które juŜ powinny 
być realizowane. MoŜe na przyszłą Sesję zaprosimy przedstawiciela z Zakładu 
Energetycznego, aby nam wyjaśnił przyczyny opóźnień. 
Zaprosił równieŜ wszystkich zebranych w imieniu organizatorów - Cukrowni 
Glinojeck w dniu 5 czerwca na tzw. Dzień Buraka w miejscowości Tarnówka 
na polu Barczyka Marka od godz. 1000 do godz. 1400 . 
 
Radny Mirosław Linowiecki wnioskował o naprawę schodów wejściowych przy 
Szkole w Płowcach, które mają znaczne ubytki i wyglądają fatalnie, są równieŜ 
w szkole problemy z dachem, gdzie w jednym miejscu przecieka, poza tym 
miał być robiony chodnik w Płowcach przy drodze powiatowej. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak droga w Płowcach będzie robiona mamy juŜ w tej 
sprawie podpisane porozumienie natomiast chcieliśmy przekazać środki na 
materiały na chodnik, a Starostwo Ŝeby we własnym zakresie wykonało prace 
związane z załoŜeniem chodnika. Powiedziano nam, Ŝe Starostwo nie ma 
środków na pokrycie kosztów związanych z załoŜeniem chodnika. 
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Radny Krzysztof Nowowiejski korzystając z okazji przedstawił informacje na 
temat Spółki Wodnej. Od 7 kwietnia są zatrudnieni pracownicy, przez ten czas 
zrobiliśmy 57 poprawek. Od 13 maja wykonujemy prace na rowach (zrobiono 
ponad 4000 metrów). W ciągu niecałych dwóch miesięcy dokonaliśmy 
przerobu na około 53 tys. zł łącznie ze środków Spółki, Gminy i Urzędu Pracy. 
 
Ad. 14.  Przewodniczący Rady podziękował wszystkim zebranym za udział 
w posiedzeniu i zamknął obrady XIV Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
Teresa Chęś      Krzysztof Nowowiejski 


